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 Kommunstyrelsen 
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 Utdragsbestyrkande 

 

  
Plats och tid

 
Abbotsalen, Rydals konferenscenter i Rydal klockan 08.30-14.25 

Paus klockan 09.55-10.10, 12.10-13.15 och 13.50-14.10 

  
Beslutande S Efkan Üstündag tjänstgör för Lisa Dahlberg (S) 

 S Jessica Rodén 

 S  Peter Landgren tjänstgör för Anita Lomander (S) 

 S Christoper Thorsson 

 C Leif Sternfeldt ej § 82 

 C Stefan Brunander  

 C Lena Ferm Hansson 

 L Niklas Herneryd 

 M Tomas Johansson 

 M Tomas Ekberg ej § 82 

 M Ann Iberius Orrvik tjänstgör för Anders Lindahl (M) 

 M Pär-Erik Johansson tjänstgör för Mattias Kranz (SD) 

 SD Glenn Glansin 

 V Arthur Thiry  

 KD Lars-Inge Andersson tjänstgör Elise Arnell (KD) 

   

   

  Tjänstepersoner 

  Mats Lilienberg, kommundirektör §§ 82-95 

  Henrik Yrlid, nämndsekreterare 

  Magnus Palm, förvaltningschef § 69 

  Lars Landrö, kanslichef §§ 69-82 

  Maria Sivedal, utredare §§  69-70 

  Karin Hydén, ekonomichef §§ 69-86 

  Helena Blomqvist, 1:e kommunjurst §§ 73-81 

  Lena Arvidsson, redovisningschef §§ 73-86 

  Kristian Johansson, ekonom §§ 75-86 

  Anna Holmén, utredare §§ 82 

  Åsa Hagnestål, Planarkitekt §§ 85-87 

  Malin Bexell, förvaltningschef samhällsbyggnadsförvalt-

ningen §§ 85-92 

  Max Tholén, exploateringsingenjör §§ 88-89 

  Afshin Gafoori, planarkitekt §§ 90 

  Caroline Sternsén, mark- och exploateringskonslut §§ 91-

92 

  Victoria Bengtsson, samhällsutvecklingschef §§ 85-92 

  

 

Utses att justera Lena Ferm Hansson 

  

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret, 13 maj 2020 
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Underskrifter Sekreterare  §  69-95 

  Henrik Yrlid   

     

 Ordförande    

  Tomas Johansson   

     

 Justerande    

 Lena Ferm Hansson 
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 ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 

Instans Kommunstyrelsen §§ 69-95 
 
Sammanträdesdatum 2020-05-07 

 

Datum för anslags  
uppsättande 

 

2020-05-13 
 

 

Datum för anslags  

nedtagande 2020-06-04 
 

 

 

Förvaringsplats för 
protokollet

 

Kommunledningskontoret 

 

Underskrift   

                                            Henrik Yrlid 
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Innehållsförteckning 

  

Vatten- och avloppsplan för Marks kommun § 69 

  

Svar på motion om insådd av blommor och kantklippning av vägar 

(M) 

§ 70 

  

Årsredovisning - Sjuhärads kommunalförbund § 71 

  

Årsredovisning 2019 - Sjuhärads samordningsförbund § 72 

  

Översyn av bolagsordning Spinnerskan i Mark AB § 73 

  

Översyn av ägardirektiv för Spinnerskan i Mark AB  § 74  

  

Översyn av bolagsordning för Marks Bostads AB § 75 

  

Översyn av ägardirektiv för Marks Bostads AB § 76 

  

Översyn av bolagsordning för Marks Fastighets AB § 77 

  

Översyn av ägardirektiv för Marks Fastighets AB  § 78 

  

Översyn av bolagsordning för Mark Kraftvärme AB § 79 

  

Översyn av ägardirektiv för Mark Kraftvärme AB § 80 

  
Översyn av gemensamt ägardirektiv för bolagen i Spinnerskan- 

koncernen  
§ 81 

  

Ändring av taxa för alkohol och livsmedelskontroll § 82 

  

Månadsrapport till kommunstyrelsen § 83 

  

Information om Spinnerskan i Marks AB:s återbetalning av lån § 84 

  

Förslag till avsättande av ekonomiska medel gällande nyetablering  § 85 

av Kinna resecentrum  

  

Förslag till förstudie av gångtunneln vid Kinna resecentrum § 86 

  

Svar på medborgarförslag om att Marks kommun ska besluta att 

busslinje 55 blir en ringlinje mellan Kinna-Skene-Haby-Örby 

§ 87 

  

Förslag till marköverlåtelseavtal för Sätila 4:3 § 88 

  

Förslag till exploateringsavtal för Ytterås 5 och Kinna 24:121 § 89 

  

Förslag till antagande för detaljplan för Ytterås 5 med flera § 90 

  

Godkännande av markanvisningsavtal för Horred 9:7 § 91 
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Förslag till Markanvisningavtal för Kinna 24:125, Dalen § 92 

  

Förslag till hantering av VA-anslutningsavgift för kommunala små-

hustomter 

§ 93 

  

Anmälan av delegationsbeslut § 94 

  

Meddelanden § 95 
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§ 69/2020 Dnr 2018-659 303 

Vatten- och avloppsplan för Marks kommun 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Vatten-och avloppsplan för Marks kommun fastställs. 
 
Teknik-och servicenämnden får i uppdrag att revidering av planen samordnas 
med aktualitetsprövningen av översiktsplanen som sker varje mandatperiod. 
 
VA plan för Marks kommun, dnr 2009-346 340, upphävs. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 
För att möta nutida och framtida utmaningar på ett systematiskt och långsik-
tigt hållbart sätt har ett förslag till Vatten-och avloppsplan för Marks kommun 
tagits fram. Förslaget utgår ifrån Vatten-och avloppsförsörjningsplanen som 
beslutades 2009. Planen består av fem delar; VA-översikt, VA-policy, VA- 
utbyggnad, plan för enskilt VA och åtgärdsplan 
 
Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 10 mars 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 29 april 2020 § 
83, där följande föreslås: 
 
Vatten-och avloppsplan för Marks kommun fastställs. 
 
Teknik-och servicenämnden får i uppdrag att revidering av planen samordnas 
med aktualitetsprövningen av översiktsplanen som sker varje mandatperiod. 
 
VA plan för Marks kommun, dnr 2009-346 340, upphävs. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Dagens sammanträde 
 
Förvaltningschef Magnus Palm redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lena Ferm Hansson (C),  Stefan Brunader (C), Niklas Herneryd (L) och Pär-
Erik Johansson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetutskotts förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag 
och finner att så sker. 
 
Expedieras slutligt till: 
Miljönämnden 
Plan- och byggnadsnämnden 
Länsstyrelsen i Västra Götaland 
Kungsbackaåns vattenförbund och vattenråd 
Varbergs kommun 
Bollebygds kommun 
Teknik- och servicenämnden 
SÄRF 
Viskans Vattenråd 
Lygnerns Vattenråd 
Kungsbacka kommun 
Borås kommun 

________________ 
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§ 70/2020 Dnr 2019-366 430 

Svar på motion om insådd av blommor  och kantklippning av vägar 
(M) 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Marks kommun är positiva till att bevara och utveckla den inhemska  
artrikedomen vid kommunens vägar och att kantklippning kommer att utföras 
en gång per år vid lämplig tidpunkt. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Peter Branshöj (M) har den 16 mars 2019 lämnat in en motion som föreslår 
att Marks kommun ska utföra insådd av sommarblommor längs kommunens 
vägnät och undvika kantklippning under blomningstid. 

Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 17 mars 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april § 89, där 
följande föreslås: 

 
Marks kommun är positiva till att bevara och utveckla den inhemska  
artrikedomen vid kommunens vägar och att kantklippning kommer att utföras 
en gång per år vid lämplig tidpunkt. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Beslutsgång 
 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens kan anta arbetsutskottets förslag 
och finner att så sker. 
 
Expedieras slutligt till: 

Motionären 
Teknik- och servicenämnden 

________________ 
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§ 71/2020 Dnr 2020-200 106 

Årsredovisning – Sjuhärads kommunalföbund 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Förslaget till årsredovisning 2019 för Sjuhärads kommunalförbund 
godkänns.  
 
Frågan om beviljande av ansvarsfrihet lämnas till kommunfullmäktige utan 
beredning i kommunstyrelsen.   
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 

Ärendet 

Sjuhärads kommunalförbund har översänt årsredovisning och revisions- 
berättelse för 2019 för godkännande av medlemskommunerna och prövning 
av ansvarsfrihet.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 9 april 2020. 

Kommunstyrelsens arbetutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
87, där följande föreslås: 
 
Förslaget till årsredovisning 2019 för Sjuhärads kommunalförbund 
godkänns.  
 
Frågan om beviljande av ansvarsfrihet lämnas till kommunfullmäktige utan 
beredning i kommunstyrelsen.   
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag och 
finner att så sker. 
 
Expedieras slutligt till: 

Sjuhärads kommunalförbund 

________________ 
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§ 72/2020 Dnr 2020-225 106 

Årsredovisning 2019 Sjuhärads samordningsförbund 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Förslaget till årsredovisning 2019 för Sjuhärads samordningsförbund 
godkänns.  
 
Frågan om beviljande av ansvarsfrihet lämnas till kommunfullmäktige utan 
beredning i kommunstyrelsen.   
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 

Ärendet 

Sjuhärads samordningsförbund har översänt årsredovisning och revisions- 
berättelse 2019. Förbundets medlemmar har att, var för sig, pröva frågan om 
styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet. 

Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 8 april 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
88, där föreslås följande: 
 
Förslaget till årsredovisning 2019 för Sjuhärads samordningsförbund 
godkänns.  
 
Frågan om beviljande av ansvarsfrihet lämnas till kommunfullmäktige utan b-
redning i kommunstyrelsen.   
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag och 
finner att så sker. 

Expedieras slutligt till: 

Sjuhärads samordningsförbund 

________________ 
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§ 73/201 Dnr 2020-207 107  

Översyn av bolagsordning Spinnerskan i Mark AB 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktig 
 
Bolagsordning för Spinnerskan i Mark AB ersätts med upprättat förslag 
 
Instruktion till ombudet vid bolagsstämman för Spinnerskan i Mark AB att 
fastställa den nu av kommunfullmäktige beslutade bolagsordningen för  
Spinnerskan i Mark AB samtidigt som den nuvarande bolagsordningen upphör 
att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 

Ärendet 

En översyn av bolagsordningarna och ägardirektiven för bolagen i  
Spinnerskankoncernen behöver göras varje mandatperiod. 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 8 april 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet  den 22 april 2020 § 
90, där följande föreslås: 
 
Bolagsordning för Spinnerskan i Mark AB ersätts med upprättat förslag 
 
Instruktion till ombudet vid bolagsstämman för Spinnerskan i Mark AB att 
fastställa den nu av kommunfullmäktige beslutade bolagsordningen för  
Spinnerskan i Mark AB samtidigt som den nuvarande bolagsordningen upphör 
att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Dagens sammanträde 
1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande:  
 
Bolagsordning för Spinnerskan i Mark AB ersätts med upprättat förslag 
 
Instruktion till ombudet vid bolagsstämman för Spinnerskan i Mark AB att 
fastställa den nu av kommunfullmäktige beslutade bolagsordningen för  
Spinnerskan i Mark AB samtidigt som den nuvarande bolagsordningen upphör 
att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 
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Förslaget antas. 
 
Expedieras slutligt till: 

Spinnerskan i Mark AB 
Marks Bostads AB 
Marks Fastighets AB 
Mark Kraftvärme AB 
Valda revisorer 
________________ 
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§ 74/2020 Dnr 2020-106 107  

Översyn av ägardirektiv Spinnerskan i Mark AB 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Ägardirektiv för Spinnerskan i Mark AB ersätts med upprättat förslag  
 
Instruktion till ombudet vid bolagsstämman för Spinnerskan i Mark AB att 
fastställa det nu av kommunfullmäktige beslutade ägardirektivet för  
Spinnerskan i Mark AB samtidigt som det nuvarande ägardirektivet upphör att 
gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 
 

Ärendet 

En översyn av bolagsordningarna och ägardirektiven för bolagen i  
Spinnerskankoncernen behöver göras varje mandatperiod. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 april 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetutskott har behandlat ärendet den 22 april § 91, där 
följande föreslås: 
 
Ägardirektiv för Spinnerskan i Mark AB ersätts med upprättat förslag med till-
lägg i punkt 3.5 att vid värdeöverföring till moderbolaget ska det ske med 
iakt-tagande av aktiebolagslagen. 
 
Instruktion till ombudet vid bolagsstämman för Spinnerskan i Mark AB att 
fast-ställa det nu av kommunfullmäktige beslutade ägardirektivet för  
Spinnerskan i Mark AB samtidigt som det nuvarande ägardirektivet upphör att 
gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 

 
Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras 
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Beslutsgång 
Ordföranden föreslår följande: 
 
Ägardirektiv för Spinnerskan i Mark AB ersätts med upprättat förslag  
 
Instruktion till ombudet vid bolagsstämman för Spinnerskan i Mark AB att 
fast-ställa det nu av kommunfullmäktige beslutade ägardirektivet för  
Spinnerskan i Mark AB samtidigt som det nuvarande ägardirektivet upphör att 
gälla. 
 
Förslaget antas. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 
 
Expedieras slutligt till: 

Spinnerskan i Mark AB 
Marks Bostads AB 
Marks Fastighets AB 
Mark Kraftvärme AB 
Valda revisorer 
________________ 
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§ 75/2020 Dnr 2020-209 107 
 
Översyn av bolagsordning för Marks Bostads AB 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Bolagsordning för Marks Bostads AB ersätts med upprättat förslag.  
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Marks Bostads AB att fastställa den nu av 
kommunfullmäktige beslutade bolagsordningen för Marks Bostads AB  
samtidigt som den nuvarande bolagsordningen upphör att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 

Ärendet 
En översyn av bolagsordningarna och ägardirektiven för bolagen i  
Spinnerskankoncernen behöver göras varje mandatperiod. 

 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 8 april 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
92, och föreslår följande: 
 
Bolagsordning för Marks Bostads AB ersätts med upprättat förslag, med  
följande ändringar:  
 
§ 14 om bolagsstämmans kompetens ändras till följande: 
Beslut i följande frågor ska alltid fattas av bolagsstämman: 
• Bildande, köp eller försäljning av bolag. Köp av bolag endast i syfte att 
förvärva fastighet är undantaget. Om ett köpt bolag inte fusioneras inom en 
nära tid, ska bolagsstämman fatta beslut om bolaget ska fusioneras eller inte. 
• Förändring av de strategiska målen för verksamheten. 
 
§ 11 kompletteras med att när kallelse till bolagsstämma skickas till aktie- 
ägarna ska samtidigt tid och plats för bolagsstämman samt uppgift om de 
ärenden som ska behandlas tillkännages på www.mark.se. 

 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Marks Bostads AB att fastställa den nu av 
kommunfullmäktige beslutade bolagsordningen för Marks Bostads AB  
samtidigt som den nuvarande bolagsordningen upphör att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 
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Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 
 
Ägardirektiv för Spinnerskan i Mark AB ersätts med upprättat förslag  
 
Instruktion till ombudet vid bolagsstämman för Spinnerskan i Mark AB att 
fastställa det nu av kommunfullmäktige beslutade ägardirektivet för  
Spinnerskan i Mark AB samtidigt som det nuvarande ägardirektivet upphör att 
gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 
 
Förslaget antas. 

Expedieras slutligt till: 

Marks Bostads AB 
Spinnerskan i Mark AB  
Valda revisorer  

________________ 
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§ 76/2020 Dnr 2020-208 107  

Översyn av ägardirektiv för Marks Bostads AB 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Ägardirektiv för Marks Bostads AB ersätts med upprättat förslag.  
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Marks Bostads AB att fastställa det nu av 
kommunfullmäktige beslutade ägardirektivet för Marks Bostads AB samtidigt 
som det nuvarande ägardirektivet upphör att gälla.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  
 

Ärendet 

En översyn av bolagsordningarna och ägardirektiven för bolagen i  
Spinnerskankoncernen behöver göras varje mandatperiod. 

Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 8 april 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskottets har behandlat ärendent den 22 april 2020 
§ 93, och föreslår följande: 
 
Ägardirektiv för Marks Bostads AB ersätts med upprättat förslag.  
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Marks Bostads AB att fastställa det nu av 
kommunfullmäktige beslutade ägardirektivet för Marks Bostads AB samtidigt 
som det nuvarande ägardirektivet upphör att gälla.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag och 
finner att så sker. 

Expedieras slutligt till: 

Marks Bostads AB 
Spinnerskan i Mark AB  
Valda revisorer 
 
________________ 
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§ 77/2020 Dnr 2020-211 107  

Översyn av bolagsordning för Marks Fastighets AB 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Bolagsordning för Marks Fastighets AB ersätts med upprättat förslag.  
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Marks Fastighets AB att fastställa den nu av 
kommunfullmäktige beslutade bolagsordningen för Marks Fastighets AB  
samtidigt som den nuvarande bolagsordningen upphör att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 

Ärendet 

En översyn av bolagsordningarna och ägardirektiven för bolagen i  
Spinnerskankoncernen behöver göras varje mandatperiod. 

Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 8 april 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskottet har behandlat äredent den 22 april 2020 § 
94, och föreslår följande: 

 
Bolagsordning för Marks Fastighets AB ersätts med upprättat förslag, med till-
lägg i § 11 om att när kallelse till bolagsstämma skickas till aktieägarna ska 
samtidigt tid och plats för bolagsstämman samt uppgift om de ärenden som 
ska behandlas tillkännages på www.mark.se. 
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Marks Fastighets AB att fastställa den nu av 
kommunfullmäktige beslutade bolagsordningen för Marks Fastighets AB  
samtidigt som den nuvarande bolagsordningen upphör att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Dagens sammanträde 
1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 
 
Bolagsordning för Marks Fastighets AB ersätts med upprättat förslag. 
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Marks Fastighets AB att fastställa den nu av 
kommunfullmäktige beslutade bolagsordningen för Marks Fastighets AB  
samtidigt som den nuvarande bolagsordningen upphör att gälla. 
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Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Förslaget antas. 

Expedieras slutligt till: 

Marks Fastighets AB 
Spinnerskan i Mark AB  
Valda revisorer 

________________ 
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§ 78/2020 Dnr 2020-210 107  

Översyn av ägardirektiv för Marks Fastighets AB 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Ägardirektiv för Marks Fastighets AB ersätts med upprättat förslag.  
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Marks Fastighets AB att fastställa det nu av 
kommunfullmäktige beslutade ägardirektivet för Marks Fastighets AB  
samtidigt som det nuvarande ägardirektivet upphör att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

En översyn av bolagsordningarna och ägardirektiven för bolagen i  
Spinnerskankoncernen behöver göras varje mandatperiod. 

Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 8 april 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
95 och föreslår följande: 
 
Ägardirektiv för Marks Fastighets AB ersätts med upprättat förslag.  
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Marks Fastighets AB att fastställa det nu av 
kommunfullmäktige beslutade ägardirektivet för Marks Fastighets AB  
samtidigt som det nuvarande ägardirektivet upphör att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist  Helena Blomqvist redogör för ärendet . 
 
Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag och 
finner att så sker. 

Expedieras slutligt till: 

Marks Fastighets AB 
Spinnerskan i Mark AB  
Valda revisorer 
________________ 
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§ 79/2020 Dnr 2020-213 107  

Översyn av bolagsordning för Marks Kraftvärme AB 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Bolagsordning för Mark Kraftvärme AB ersätts med upprättat förslag. 
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Mark Kraftvärme AB att fastställa den nu av 
kommun-fullmäktige beslutade bolagsordningen för Mark Kraftvärme AB  
samtidigt som den nuvarande bolagsordningen upphör att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

En översyn av bolagsordningarna och ägardirektiven för bolagen i  
Spinnerskankoncernen behöver göras varje mandatperiod. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 8 april 2020. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
96, föreslår följande: 
 
Bolagsordning för Mark Kraftvärme AB ersätts med upprättat förslag, med till-
lägg i § 11 om att när kallelse till bolagsstämma skickas till aktieägarna ska 
samtidigt tid och plats för bolagsstämman samt uppgift om de ärenden som 
ska behandlas tillkännages på www.mark.se. 
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Mark Kraftvärme AB att fastställa den nu av 
kommun-fullmäktige beslutade bolagsordningen för Mark Kraftvärme AB  
samtidigt som den nuvarande bolagsordningen upphör att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 
Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 
 
Bolagsordning för Mark Kraftvärme AB ersätts med upprättat förslag.  
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Mark Kraftvärme AB att fastställa den nu av 
kommunfullmäktige beslutade bolagsordningen för Mark Kraftvärme AB  
samtidigt som den nuvarande bolagsordningen upphör att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 
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Förslaget antas 

Expedieras slutligt till: 

Marks Fastighets AB 
Spinnerskan i Mark AB  
Valda revisorer 

________________ 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   Sida 23(45) 
 Kommunstyrelsen 

 2020-05-07 

 
 
  

 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

§ 80/2020 Dnr 2020-212 107  

Översyn av ägardirektiv för Marks Kraftvärme AB 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Ägardirektiv för Mark Kraftvärme AB ersätts med upprättat förslag med tillägg 
att under punkt 2. Verksamhetens inriktning, fjärde stycket, byts ”ett stads-
nät” ut mot ”stadsnätet” och ”att bygga ut stadsnät” byts ut mot ”nätutbygg-
nad”. 
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Mark Kraftvärme AB att fastställa det nu av 
kommunfullmäktige beslutade ägardirektivet för Mark Kraftvärme AB  
samtidigt som det nuvarande ägardirektivet upphör att gälla.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 

Ärendet 

En översyn av bolagsordningarna och ägardirektiven för bolagen i  
Spinnerskankoncernen behöver göras varje mandatperiod. 

Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande är daterad den 8 april 2020 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
97, och föreslår följande: 
 
Ägardirektiv för Mark Kraftvärme AB ersätts med upprättat förslag.  
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombudet vid bolagsstämman för Mark Kraftvärme AB att fastställa det nu av 
kommunfullmäktige beslutade ägardirektivet för Mark Kraftvärme AB  
samtidigt som det nuvarande ägardirektivet upphör att gälla.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 
 
Dagens sammanträde 
1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) yrkar på följande förändring av förslaget till  
ägardirektiv: 

Under punkt 2. Verksamhetens inriktning, fjärde stycket, byts ”ett stadsnät” ut mot 

”stadsnätet” och ”att bygga ut stadsnät” byts ut mot ”nätutbyggnad”. 

 
Beslutsgång 

Beslutgång 1 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt Lena Ferm Hanssons 
(C) yrkande och finner att så sker. 
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Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag i övrigt 
och finner att så sker. 

 
Expedieras till: 

Mark Kraftvärme AB 
Spinnerskan i Mark AB  
Valda revisorer 

________________ 
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§ 81/2020 Dnr 2020-205 107  

Översyn av gemensamt ägardirektiv för bolagen i  
Spinnerskankoncernen 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Gemensamt ägardirektiv för bolagen i Spinnerskankoncernen ersätts med 
upprättat förslag med tillägg att under punkten 1.7,  ”kommunledningskon-
toret” ändras till ”kommunstyrelsens förvaltning” och ”Kommunledningskon-
torets stödfunktioner” ändras till ”Stödfunktioner inom kommunstyrelsens  
fövaltning.” 
 
Instruktion till ombudet vid bolagsstämman för Spinnerskan i Mark AB att 
fastställa det nu av kommunfullmäktige beslutade gemensamma ägar- 
direktivet för bolagen i Spinnerskankoncernen samtidigt som det nuvarande 
gemensamma ägardirektivet upphör att gälla. 
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till  
ombuden vid bolagsstämmorna för Marks Bostads AB, Marks Fastighets AB 
och Mark Kraftvärme AB att fastställa det nu av kommunfullmäktige beslutade 
gemensamma ägardirektivet för bolagen i Spinnerskankoncernen samtidigt 
som det nuvarande gemensamma ägardirektivet upphör att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
 

Ärendet 

En översyn av bolagsordningarna och ägardirektiven för bolagen i  
Spinnerskankoncernen behöver göras varje mandatperiod. 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande är daterad den 8 april 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
98, och föreslår följande: 
 
Gemensamt ägardirektiv för bolagen i Spinnerskankoncernen ersätts med 
upprättat förslag.  
 
Instruktion till ombudet vid bolagsstämman för Spinnerskan i Mark AB att 
fastställa det nu av kommunfullmäktige beslutade gemensamma ägardirekti-
vet för bolagen i Spinnerskankoncernen samtidigt som det nuvarande gemen-
samma ägardirektivet upphör att gälla. 
 
Instruktion till styrelsen i Spinnerskan i Mark AB att ge instruktion till ombu-
den vid bolagsstämmorna för Marks Bostads AB, Marks Fastighets AB och 
Mark Kraftvärme AB att fastställa det nu av kommunfullmäktige beslutade ge-
mensamma ägardirektivet för bolagen i Spinnerskankoncernen samtidigt som 
det nuvarande gemensamma ägardirektivet upphör att gälla. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
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Dagens sammanträde 
1:e kommunjurist Helena Blomqvist och  ekonomichef Karin Hydén redogör 
för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Ekberg (M) yrkar på en  förändring av ägardirektivet under punkten 
1.7,  ”kommunledningskontoret” ändras till ”kommunstyrelsens förvaltning” 
och ”Kommunledningskontorets stödfunktioner” ändras till ”Stödfunktioner 
inom kommunstyrelsens fövaltning.” 
 
Beslutsgång 

Beslutsgång 1 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt Tomas Ekbergs (M) 
yrkande och finner att så sker. 
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag i öv-
rigt och finner att så sker. 

Expedieras slutligt till: 

Spinnerskan i Mark AB 
Marks Bostads AB 
Marks Fastighets AB 
Mark Kraftvärme AB 
Valda revisorer 
 

________________ 
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§ 82/2020 Dnr 2020-249 044  

Ändring av taxa för alkohol och livsmedelskontroll 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Ingen årlig tillsynsavgift för stadigvarande serveringstillstånd tas ut av företag 
i Marks kommun för år 2020.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 
 
Intäktsbortfallet för socialnämnden är covid-19 relaterat och hanteras i  
bokslutet. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommundirektören får i uppdrag att utreda möjligheten att justera  
livsmedels- och miljöbalkstaxan för att hjälpa utsatta företag kopplat till Co-
vid-19 pandemin 
 
Jäv  
Tomas Ekberg (M) och Leif Sternfeldt (C) anmäler jäv. 
 
Reservation 
Lars-Inge Andersson (KD) och Arthur Thiry (V) reserverar sig mot beslutet. 
 

Ärendet 

Fråga har uppkommit om nedsättning av Marks kommuns beslutade taxor och 
avgifter 2020 avseende alkoholtillsyn och livsmedelskontroll genom att sätta 
taxan till 0 kr i syfte att underlätta för de som drabbas av ekonomiska följder 
med anledning av covid-19. 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande är daterad den 24 april 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 maj 2020 § 87, 
föreslår följande: 
 
Ingen årlig tillsynsavgift för stadigvarande serveringstillstånd tas ut av företag 
i Marks kommun för år 2020.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 
 
Intäktsbortfallet för socialnämnden är covid-19 relaterat och hanteras i  
bokslutet. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 
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Kommundirektören får i uppdrag att utreda möjligheten att justera  
livsmedels- och miljöbalkstaxan för att hjälpa utsatta företag kopplat till Co-
vid-19 pandemin 
 
Dagens sammanträde 

Utredare Anna Holmén redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lena Ferm Hansson (C), Jessica Rodén (S), Stefan Brunander (C), Glenn 
Glansin (SD), Ann Iberius Orrvik (M) och Pär- Erik Johanssson (M) yrkar bifall 
till arbetsutskottets förslag. 

Lars-Inge Andersson (KD) och Arthur Thiry (V) yrkar bifall till förvaltningens 
ursprungliga förslag: 
Frågan om nedsättning av taxor och avgifter för alkoholtillsyn och livsmedels-
kontroll får prövas i ett senare skede. 
 
Beslutsgång 

Beslutsgång 1 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller eller avslår Lars-Inge An-
derssons (KD) m.fl. yrkande och finner att yrkandet avslås. 
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag och 
finner att så sker. 

Reservation 
Lars-Inge Andersson (KD) och Arthur Thiry (V) reserverar sig mot beslutet. 

 
Expedieras slutligt till: 

Socialnämnden 
Miljönämnden 

________________ 
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§ 83/2020                
 
Månadsrapport till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen noteras. 
 

Ärendet 

På varje sammanträde behandlar kommunstyrelsen ärendet ekonomisk  
månadsrapport.  
 
På dagens sammanträde nämns bland annat: 
- Nämndernas budgetförbrukning i jämförelse med riktvärdet 
- Aktuell skatteprognos för Marks kommun 
- Ianspråktagande av kommunreserven för finansieringen av olika projekt 

Dagens sammanträde 

Ekonomichef Karin Hydén och ekonom Kristian Johansson redogör för  
ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om inforamtionen noteras och finner att så sker. 

________________ 
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§ 84/2020 Dnr 2020-218 045 

Information om Spinnerskan i Mark ABs återbetalning av lån 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen att Spinnerskan i Mark AB har återbetalat sin låneskuld till 
Marks kommun, vilken uppgick 204 107 197 kronor, noteras. 
 

Ärendet 

Spinnerskan i Mark har återbetalat sin låneskuld till Marks kommun. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande är daterad den 8 april 2020 

Förvaltningens förslag till beslut 
Informationen att Spinnerskan i Mark AB har återbetalat sin låneskuld till Marks 
kommun, vilken uppgick 204 107 197 kronor, noteras. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut 
 
Dagens sammanträde 
Ekonomichef Karin Hydén redogör för ärendet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 
 
Informationen att Spinnerskan i Mark AB har återbetalat sin låneskuld till 
Marks kommun, vilken uppgick 204 107 197 kronor, noteras. 
 
Förslaget antas. 

Expedieras till: 

Spinnerskan i Mark AB 

________________ 
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§ 85/2020 Dnr 2019-818 537 

Förslag till avsättande av ekonomiska medel gällande nyetablering 
av Kinna resecentrum 

Kommunstyrelsens beslut 
Kostnaden på 2,5 miljoner kronor under perioden 2020 för nyetablering av 
Kinna resecentrum hanteras genom kommunstyrelsen utvecklingsmedel. 
 
Dialog ska föras med de företag som direkt berörs av nyetableringen av Kinna  
Resecentrum. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
En utökad investeringsram 22 miljoner kronor för Kinna resecentrum avsätts 
för 2021, vilken kommer hanteras i det ordinarie budgetarbetet. 
 
 

Ärendet 
I kommunstyrelsens beslut § 218/2019 den 18 december 2019 beställde 
kommunstyrelsen en utredning av ett nytt resecentrum i Kinna av Teknik- och 
servicenämnden. I uppdraget ingick att ansöka om statlig medfinansiering i 
april 2020 respektive ett färdigställande under år 2021- 
 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontoretes tjänsteutlåtande  är daterad den 27 april 2020 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 29 april 2020 § 
85, 
 
Kostnaden på 2,5 miljoner kronor  under perioden 2020 för nyetablering av 
Kinna resecentrum hanteras genom kommunstyrelsen utvecklingsmedel. 
 
En utökad investeringsram 22 miljoner kronor för Kinna resecentrum avsätts 
för 2021, vilken kommer hanteras i det ordinarie budgetarbetet. 
 
Kommunstyrelsen/kommfullmäktige fattar slutligt beslut 

 
Dagens sammanträde 
Planarkitekt Åsa Hagnestål redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lena Ferm Hansson (C), Tomas Ekberg (M), Pär-Erik Johansson (M) och Lars-
Inge Andersson  (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts för-
slag. 
 
Ann Iberius Orrvik (M) yrkar följande: 

Dialog ska föras med de företag som direkt berörs av nyetableringen av Kinna  

Resecentrum.  
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Beslutsgång 
Beslutsgång 1 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag och 
finner att så sker. 
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller eller avslår Ann Iberius Orr-
viks yrkande och finner att det bifalles. 

________________ 
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§ 86/2020                             Dnr 2019- 818 537 
 
Förslag till förstudie av gångtunneln vid Kinna resecentrum 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen beställer en förstudie av gång- och cykelförbindelse vid 
Kinna resecentrum av Teknik-och servicenämnden. 
 
Förstudien ska utreda åtgärderna breddning, upptagning av dagsljusschakt 
och uppsättning av ledljuslister samt respektive åtgärds påverkan på kon-
struktionen. 
 
Förstudien ska vidare utreda möjligheten till en gångbro som ersättning till 
befintlig gångtunnel. 
 
Kostnaden för förstudien beräknas understiga 100 000 kronor och hanteras 
genom kommunstyrelsens utvecklingsmedel.  
 

Ärendet 
I kommunstyrelsens beslut § 218 /2019 den 18 december 2019 beställde 
kommunstyrelsen en utredning av ett nytt resecentrum i Kinna av Teknik- och 
servicenämnden.  
 
En översyn av möjligheten till samordning med eller införlivning av gångtun-
neln i bygganden ingår i uppdraget. För att utreda möjlighetern att bredda el-
ler öppna ljusschakt till gångtunneln behöver en separat förstudie tas fram.  
 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontoret tjänsteutlåtande den 27 april 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 29 april 2020 § 
85, där följande föreslås: 
 
Kommunstyrelsen beställer en förstudie av gångtunneln vid Kinna resecent-
rum av Teknik- och servicenämnden. Förstudien ska utreda åtgärderna bredd-
ning, upptagning av dagljusschakt och uppsättning av ledljuslister samt re-
spektive åtgärdspåvekrsan på konstruktionen. 
 
Kostnaden för förstudien beräknas understiga 100 000 kronor och hanteras av 
kommunstyrelsen utvecklingsmedel. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut 

 
Dagens sammanträde 
Planarkitekt Åsa Hagnestål redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Christopher Thorsson (S) yrkar följande: 
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Kommunstyrelsen beställer en förstudie av gång- och cykelförbindelse vid Kinna rese-

centrum av Teknik-och servicenämnden. 

 

Förstudien ska utreda åtgärderna breddning, upptagning av dagsljusschakt och upp-

sättning av ledljuslister samt respektive åtgärds påverkan på konstruktionen. 

 

Förstudien ska vidare utreda möjligheten till en gångbro som ersättning till befintlig 

gångtunnel. 

 

Kostnaden för förstudien beräknas understiga 100 000 kronor och hanteras genom 

kommunstyrelsens utvecklingsmedel.  

 

Kommunstyrelsen fattar beslut 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller eller avslår Christopher 
Thorssons (S) och finner att yrkandet bifalles. 

 
Expedieras till: 

Teknik- och servicenämnden 

________________ 
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§ 87/2020 Dnr 2018-653 530 

Svar på medborgarförslag om att Marks kommun ska besluta att 
busslinje 55 blir en ringlinje mellan Kinna-Skene-Haby-Örby 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Det är inte aktuellt att utreda en ringlinjetrafikering på linje 55 då det bland 
annat skulle innebära glesare trafikering. Sträckningen för 320 bör under- 
sökas i samråd med Västtrafik.  
 
Medborgarförslaget anses härmed besvarat. 
 

Ärendet 

Medborgarförslag om att Marks kommun ska besluta att busslinje 55 ska bli 
en ringlinje mellan Kinna, Skene, Haby och Örby.  
 
Enligt förslagsställaren går inte busslinje 320 ”via Haby längre, utan de enda 
linjerna som går är numera bara 371 och 372. De går bara på morgonen och 
eftermiddagar. Ska vi värna om kollektivtrafiken och miljön är det viktigt att 
bussarna passar in med tiderna för tåg och bussar vid resecentrum Kinna och 
Skene.” 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 14 april 2020. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
100 och föreslår följande: 
 
Det är inte aktuellt att utreda en ringlinjetrafikering på linje 55 då det bland 
annat skulle innebära glesare trafikering. Sträckningen för 320 bör under- 
sökas i samråd med Västtrafik.  
 
Medborgarförslaget anses härmed besvarat. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut 
 
Dagens sammanträde 
Planarkitekt Åsa Hagnestål redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag och 
finner att så sker. 

Expedieras till: 

Förslagsställaren 

________________ 
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§ 88/2020 Dnr 2015-230 253 

Förslag till marköverlåtelseavtal för Sätila 4:3  

Kommunstyrelsens beslut 
 
Marköverlåtelseavtal för Sätila 4:3 tecknas mellan Marks kommun och Marks 
Bostadsaktiebolag enligt upprättat förslag.  
 
Kommunstyrelsen noterar att avtalet undertecknas av kommunstyrelsens vice 
ordförande. 
 

Ärendet 

Marks Bostadsaktiebolag (MBAB) vill bygga flerbostadshus för hyresrätter på 
fastigheten Sätila 4:3. Marköverlåtelseavtalet som tecknas med MBAB syftar 
till överlåtelse av mark samt att säkerställa lämpliga bostäder och utformning 
av området.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 6 december 2019. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
101, där följande föreslås: 
 
Marköverlåtelseavtal för Sätila 4:3 tecknas mellan Marks kommun och Marks 
Bostadsaktiebolag enligt upprättat förslag.  
 
Kommunstyrelsen noterar att avtalet undertecknas av kommunstyrelsens vice 
ordförande. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
 
Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Max Tholén redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetutskottets förslag och 
finner att så sker. 
 
Expedieras till: 

Marks Bostads AB 
 

________________ 
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§ 89/2020 Dnr 2018-276 214 

Förslag till exploateringsavtal för Ytterås 5 och Kinna 24:121 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Exploateringsavtal för Ytterås 5 och Kinna 24:121 tecknas mellan Marks  
kommun och Överås Gård AB enligt upprättat förslag. 
 
Exploateringsavtalet gäller under förutsättning att fullmäktige fattar beslut om 
detaljplanen. 
  

Ärendet 

Exploateringsavtal syftar till att reglera utbyggnad och finansiering av all-
männa anläggningar samt överföring av mark.  
 
Detaljplanen möjliggör drygt 60 nya bostäder inom mark som närmast ute- 
slutande ägs av områdets exploatör. Ingen allmän platsmark ryms inom  
detaljplanen. Utbyggande av allmänna anläggningar enligt exploaterings- 
avtalet omfattar ett uppförande av trottoar längs med Grovaliden i direkt  
anslutning till planområdet. Exploatören ska enligt avtalet uppföra och  
bekosta trottoaren. 

 
Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 31 mars 2020. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
102, där följande föreslås: 

 
Exploateringsavtal för Ytterås 5 och Kinna 24:121 tecknas mellan Marks  
kommun och Överås Gård AB enligt upprättat förslag. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
 
Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Max Tholén redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras 

Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Ekberg (M) yrkar följande: 
 
Exploateringsavtalet gäller under förutsättning att fullmäktige fattar beslut om 
detaljplanen. 
 
Beslutsgång 

            Beslutsgång 1  
            Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller eller avslår Tomas  
            Ekberg (M) yrkande och finner att de bifalles. 
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Beslutsgång 2  
Ordföranden frågar kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag och fin-
ner att så sker. 

________________ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   Sida 39(45) 
 Kommunstyrelsen 

 2020-05-07 

 
 
  

 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

§ 90/2020 Dnr 2018-276 214 

Förslag till antagande för detaljplan för Ytterås 5 med flera 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Detaljplan för Ytterås 5 med flera antas i enlighet med upprättat förslag.  
 
Förslaget gäller under förutsättning att arbetsutskottet fattar beslut om att  
föreslå kommunstyrelsen att teckna exploateringsavtal för Ytterås 5 och Kinna 
24:121.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 

Ärendet 

Ändamålet med detaljplanen är att i samband med rivning och avstyckning av 
stamfastighet Ytterås 1 skapa möjlighet till förtätning inom nya fastigheten 
Ytterås 5.  
 
Detaljplanen avser att ändra tidigare område för centrumändamål som delvis 
utnyttjats till markparkeringar av närliggande fastigheter till ändamålet  
bostäder, kontor och detaljhandel.  
 
Syftet är att utveckla kvarteret med hänsyn till närliggande kulturmiljö. Fler-
bostadshus anpassar sig till befintlig kulturmiljö längs Boråsvägen. Den  
befintliga in- och utfarten till fastighet Ytterås 5 och Ytterås 2 flyttas österut 
för att förbättra och anpassa angöring till föreslagen bebyggelse. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 9 april 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
99 och föreslår följande: 
 
Detaljplan för Ytterås 5 med flera antas i enlighet med upprättat förslag. 
 
Förslaget gäller under förutsättning att arbetsutskottet fattar beslut om att 
föreslå kommunstyrelsen att teckna exploateringsavtal för Ytterås 5 och Kinna 
24:121.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 
Planarkitekt Afshin Gafoori redogör för ärendet 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetuskottets förslag och fin-
ner att så sker. 

________________ 
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§ 91/2020 Dnr 2020-31 253 

Godkännande av markansivsningsavtal för Horred 9:7 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Markanvisningsavtal för Horred 9:7 tecknas med Ditt Nya Hem i Mellansverige 
AB. 

Ärendet 

Markanvisningsavtal mellan Marks kommun och Ditt Nya Hem i Mellansverige 
AB (DNHAB) syftar till att i samband med planläggning av området säkerställa 
lämplig exploatering av området. En markanvisning ger kommunens motpart, 
DNHAB, ensamrätt att under två års tid förhandla om förvärv av marken och 
att förbereda marken för exploatering i enlighet med den detaljplan som  
arbetas fram.  

 
Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 17 mars 2020. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 19 februari 2020, 
§ 41, där följande föreslås: 
 
Ärendet återremitteras för att komplettera underlaget med mer information 
om Ditt Nya Hem i Mellansverige AB.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april 2020 § 
103 där föjande föreslås: 
 
Markanvisningsavtal för Horred 9:7 tecknas med Ditt Nya Hem i Mellansverige 
AB. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
 
Dagens sammanträde 

Mark- och exploateringskonsult Caroline Sternsén redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetuskottets förslag och fin-
ner att så sker. 

________________ 
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§ 92/2020 Dnr 2019-464 253 

Förslag till Markanvisningsavtal för Kinna 24:125 Dalen 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Markanvisningsavtal för Kinna 24:125 tecknas med Ditt Nya Hem i Mellan- 
sverige AB enligt upprättat förslag.  
 

Ärendet 

Markanvisningsavtal mellan Marks kommun och Ditt Nya i Mellansverige AB 
(DNHAB) syftar till att i samband med planläggning av området säkerställa 
lämplig exploatering av området. En markanvisning ger kommunens motpart, 
DNHAB, ensamrätt att under två års tid förhandla om förvärv av marken och 
att förbereda marken för exploatering i enlighet med den detaljplan som  
arbetas fram.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 23 december 2019. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 22 april § 104 
och föreslår följande: 
 
Markanvisningsavtal för Kinna 24:125 tecknas med Ditt Nya Hem i Mellan- 
sverige AB enligt upprättat förslag.  
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

 
Dagens sammanträde 

Mark- och exploateringskonsult Caroline Sternsén redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetuskottets förslag och fin-
ner att så sker. 

________________ 
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§ 93/2020 Dnr 2020-194 044 

Förslag till hantering av VA-anslutning för kommunerla småhustom-
ter 

Kommunstyrelsens beslut 
 
För de befintliga småhustomterna som ligger i orter med en lägre  
befolkningstillväxt än 2 % skall förbindelsepunkt betalas enligt gällande Va-
taxa. Priset på dessa tomterskall säljas för den lägsta taxenivån inklusive för-
bindelsepunkt. 
 
Kostnaden för anslutningsavgifterna beräknas till ca 1,9 mkr och finansieras  
genom kommunreserven. 
 
Tomterna ska annonseras för allmänheten för att skapa förutsättning för en  
likvärdig behandling av eventuella köpare. Vid flera intressenter på samma  
tomt anordnas någon form av budgivning. 
 
Beslutet omfattar följande småhustomter 
 
Älekulla Älekulla 2:31 
  Älekulla 2:32 
  Älekulla 2:34 
 
Torestorp Torestorps-Kulla 1:48 
  Torestorps prästgård 1:52 
  Torestorps prästgård 1:68 
   Torestorps prästgård 1:69 
  Torestorps Prästgård 1:70 
 
Öxabäck Amundagärde 1:51 
  Amundagärde 1:63 
  Amundagärde 1:66 
  Öxabäcks stom 1:76 
 
 

Ärendet 

Utredning av hantering av anslutningsavgifter till vatten och avlopp (VA) för 
kommunala småhustomter samt möjlighet till prisjusteringar för kommunala 
småhustomter. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 31 mars 2020. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 29 april 2020 § 
86 där följande föreslås: 
 

För de befintliga småhustomterna som ligger i orter med en lägre  

befolkningstillväxt än 2 % skall förbindelsepunkt betalas enligt gällande Va-taxa. 

Priset på dessa tomterskall säljas för den lägsta taxenivån inklusive förbindelsepunkt. 
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Kostnaden för anslutningsavgifterna beräknas till ca 1,9 mkr och finansieras  

genom kommunreserven. 

 

Tomterna ska annonseras för allmänheten för att skapa förutsättning för en  

likvärdig behandling av eventuella köpare. Vid flera intressenter på samma  

tomt anordnas någon form av budgivning. 

 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

 

Dagens sammanträde 

Enhetschef Victoria Bengtsson redogör för ärendet. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Lena Ferm Hansson (C) yrkar bifall arbetsutskottets förslag med följande till-
lägg: 
 
Beslutet omfattar följande småhustomter 
 
Älekulla Älekulla 2:31 
  Älekulla 2:32 
  Älekulla 2:34 
 
Torestorp Torestorps-Kulla 1:48 
  Torestorps prästgård 1:52 
  Torestorps prästgård 1:68 
   Torestorps prästgård 1:69 
  Torestorps Prästgård 1:70 
 
Öxabäck Amundagärde 1:51 
  Amundagärde 1:63 
  Amundagärde 1:66 
  Öxabäcks stom 1:76 
 

 
Med instämmande av Tomas Ekberg (C).  
 
Beslutsgång 
Beslutsgång 1 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller eller avslår Lena Ferm Hans-
sons (C) yrkande och finner att bifalles. 
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag i öv-
rigt och finner att så sker. 

________________ 
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§ 94/2020   

Anmälan av delegationsbeslut  

 
A) Dnr 2020-183 049-1 
 
Delegationsbeslut – inlösen fondandelar  
 
B) Dnr 2020-183 049-2 
 
Delegationsbeslut – inlösen fondandelar 
 
C) Dnr 2020-183 049-3 
 
Delegationsbeslut – inlösen fondandelar 

 
D) Dnr 2020-183 049-4 
 
Delegationsbeslut – inlösen fondandelar 

 
E) Dnr 2020-183 049-5 
 
Delegationsbeslut – inlösen fondandelar 
 
F) Dnr 2020-183 049-6 
 
Delegationsbeslut – inlösen fondandelar 
 
G) Dnr 2020-60 057 
 
Inköp av leasingfordon 
 
H) Avtalsrapport Kommunledningskontoret, Tillsvidareanställningar, Månad 
2020-03 

 
I) Dnr 2020-220 255, 2019-597 255, 2020-162 255, 2019-876 255, 2020-
229 255, 2020-229 255, 2020-229 255, 2020-241 255, 2020-115 253, 2020-
247 255,  2020-250 255, 2020-253 258, 2019-673 214, 2013-454 255, 
2020-215 255   
 
Anmälan av delegationsbeslut SUE 
 
______________ 
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§ 95/2020   

Meddelanden  

 
A) Västtrafik svar utredning linje 100 
 
B) TSN § 40/2020 
 
C) Bilaga1-7 till tsn § 40 
 
D) BUN § 58/2020 
 
E) KFN § 32/2020 
 
F) KFN § 33/2020 
 
G) Kallelse till sammanträde med Direktionen, Boråsregionen Sjuhärads kom-
munalförbund 2020-04-17 
 
H) Inställt arrangemang, Mingla i Mark 
 
I) Inställt arrangemang, Nationaldagsfirande 
 
J) Protokoll medlemsråd 2020-03-27 Sjuhärads samordningsförbund 
 
K) Protokoll förbundsstyrelse 2020-03-27 Sjuhärads samordningsförbund 
 
L) ÄN § 32/2020 
 
M) Inställt arrangemang, Sommarfredag 
 
_______________ 


